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Interpellation till regionfullmäktige gällande  

barnhälsovården 
     

  Västerbotten 
 

Barnhälsovården är en mycket viktig del i Region Västerbottens uppdrag, där 

hälsocentralernas BVC och familjecentraler fyller en viktig funktion. Barnhälsovården 

ska möta varje barn och dess familj utifrån deras unika behov och när så behövs 

sätta in så kallade riktade insatser. Men arbetsbelastningen är stor. 
 

Rikshandboken för barnhälsovård innehåller riktlinjer för verksamheten, exempelvis 

barnhälsovårdsprogrammet och dess många delar som BVC-sjuksköterskorna ska 

hinna med. Den är indelad i tre olika delar för en jämlik och rättvis barnhälsovård: 

• Insatserna som ska ges till alla 

• Insatser som ska ges till alla vid behov 

• Ytterligare insatser för barn och föräldrar, ex. remiss till annan vårdgivare, 

kontakt med hemtjänst m.m. 
 

Utifrån uppföljningen av barnhälsovården i Västerbotten kan man se att 

bemanningsproblematiken är den främsta orsaken till att man inte hinner genomföra 

Rikshandbokens rekommenderade uppföljningar och kontroller. För att man ska 

kunna erbjuda det nationella barnhälsovårdsprogrammet rekommenderas högst 55 

nyfödda barn per heltidsanställd BHV-sköterska. Men personalen hinner idag inte 

göra alla syn- och hörselkontroller, utvecklingsbedömningar samt hembesök hos 

nyblivna föräldrar. Under sommarmånaderna tvingas BHV-sköterskor täcka upp för 

ordinarie HC-personal.  
 

Mina frågor till hälso- och sjukvårdsnämnds ordförande Anna-Lena Danielsson 

(S) är följande: 

- Har vi tillräckligt med BVC-sjuksköterskor vid våra hälso- och familjecentraler 

så vi kan erbjuda jämlik och rättvis vård i Region Västerbotten, utifrån ca 55 

nyfödda per heltidsarbetande BVC-sköterska? 

- Hur har man tänkt att lösa bemanningsproblemen vid BHV så att man hinner 

med alla kontroller/uppföljningar utifrån Rikshandbokens rekommendationer? 

- Hur har man tänkt lösa bemanningsbristen under sommarmånaderna så att 

BVC-sköterskorna inte behöver täcka upp på HC utan i stället får inrikta sig på 

de kontroller de är ålagda att göra inom BHV? 

- Utifrån uppföljningen av barnhälsovården i Västerbotten, kan vi verkligen anse 

att vi är/klarar av att bli det ”barnvänligaste länet”? 

 

Betty-Ann Nilsson (KD), ledamot i regionfullmäktige 


